
 

Referat til Bestyrelsesmøde 
Torsdag d. 24. april 2025 klokken 18.00 - 21:00 
STED: Stines kontor, administrationsbygningen på afdeling Fensmark 
 
Inviterede:  
Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn 
Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj- Britt Højgaard, Lone Christoffersen, Ida Mortensen/Philip 
Stougaard og Stine Andersen 
 
Til stede:  Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie 
Grahn Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj- Britt Højgaard, Lone Christoffersen, Ida Mortensen og 
Stine Andersen 
 
Gæster: Nicolaj, Mie 
 
Fraværende:  
Afbud: 
Mødeleder: Mie Ihlermann Rasmussen  
Referent: Lone Christoffersen 
 

Spisning fra kl.18.00 
Tid Punkt Referat 
18.00 Spisning og godkendelse af referat  

18.15 Sag 67/MIR 
Oplæg omkring pædagogiske 
overvejelser og hverdag i SFOen 
Nicolaj og Mie kommer og holder oplæg 

Nicolaj fortæller om den nye SFO-strategi som i højere grad 
vender tilbage til at understøtte børnenes fritid og leg i stedet 
for at være en forlængelse af skolen. 
SFO’en har 4 computere til over 60 børn, man kan spille en 
halv time om dagen. Det betyder at ikke alle børn spiller hver 
dag, og børn vælger det også fra, som f.eks. i dag hvor det 
har været dejligt vejr.  
Mie fortæller hvordan børnenes spil også udvikler sig til sociale 
fællesskaber og leg efter de har spillet. Det giver dem ideer til 
kreativitet efterfølgende.  
Børn der ikke altid shiner, kan stråle i de her sammenhænge.  
Bekymringen fra forældreside, kan være at de ikke kommer 
ud og leger, mærker naturen og det bliver stillesiddende 
aktiviteter ved en skærm. De sidder ved en stor skærm (i TO), 

man savner at pædagogerne aktiverer børnene i højere grad.   
Den nye legeplads i Toksværd trækker, så børnene kommer, 
måske i højere grad kommer ud her. 

 

 
18.45 Sag 68/MIR/Information 

Nyt fra elevrådet 
Udskolingen:  
Eleverne er stadig utilfredse med kantinen, både med maden, 
hygiejnen, brug af mobiler etc. Eleverne kunne godt tænke sig 
et bedre tilbud. 
De store føler sig talt grimt til af elever fra mellemtrinnet. De 
kommer over på afdelingen er racistiske og har et grimt sprog.  
Det ønsker vi der bliver taget hånd om. 
Ønsker om flere aktiviteter, volleyball, takeball, flere 
bordfodboldborde mm.  
Eleverne ødelægger tingene f.eks bat og bolde der bliver 
ødelagt. Elevrådet foreslår at der ikke ”bare” bliver købt flere, 
men at de kommer i perioder. Så har man brugt tingene inden 
perioden er udløbet, så får man ikke flere før næste periode 
starter. 
 
 

18.55 Sag 69/SSA/Information 
Opfølgning på økonomi og 
fagfordeling 

Den nye oversigt blev præsenteret sidst. Stine gennemgår 
vores forbrug. Selvom vi har et merforbrug på special, er det 
forventet fordi inddelingen i 7/12 dele giver en skævvridning.  
Stilletid er taget af vores kommende fagfordeling. Da vi ikke 
råd til at prioritere det som ønsket.  
Det betyder ikke, at der ikke skal arbejdes med stilletid, men 
det bliver som en del af undervisningen.  



19.15 Sag 70/MIR /Drøftelse 
Folder til nye elever og forældre 
Hvad skal med, set med 
skolebestyrelsens øjne 
Inspiration vedlagt som bilag 

Folderen fra Suså skolen inspirerer til det vi selv skal have 

udarbejdet for Holmegaardskolen, fordi den er fængende pga. 

layoutet, billeder og farver.  

Det er vigtigt at prioritere, et godt lay-out, uden for meget 

tekst og gerne med billeder og citater fra eleverne. Det er 

dejligt med et materiale af høj kvalitet, der underbygger hvad 

vi står for. Det er fint at kunne udlevere, når man indskriver 

nye elever.  

Mia, Majbritt og Stine arbejder videre med brochuren.  

20.15 Pause  

20.30 Sag 65/MIR/Information 
Information fra formanden 

• Der er kommet nye, ret fede onlinekurser fra skole og 
forældre.  

• Skolebestyrelsesnetværket i Næstved kommune, var 
der tre skoler til sidste møde. Man ser på om man 
kunne lave kursus- eller temadage på tværs af 
skolerne for alle medlemmer i skolebestyrelserne. Det 
kunne være drøftelse om mobiler, SFO strategier 
mm. Mie vender tilbage, når hun ved om det kan lade 
sig gøre. 

20.45 Sag 66/MIR 
Bordet rundt  

• Medlemmer 

• Medarbejdere 

• Ledelsen 
 

Medlemmer 
• Ros til det unger personale i forårs-SFO ’en. De 

samme unge mennesker er også vikarer her, og det 
gør de også godt. 

• Gallafesten for 9. årgang var et hit, de unge hyggede 
sig og har syntes det var så fedt. Og der var mange 
engagerede forældre, der var med til at sikre at 
festen blev en succes. 

• Forældrerepræsentanterne oplevelse er, at der er 
meget god information i eksamenstiden, det føler 
man sig tryg i.  

• Dejligt, at der kom en god løsning i ZX på 
mellemtrinnet i forbindelse med en 
langtidssygemelding.  

• Ønske om spisning med eleverne bliver mere 
strømlinet. Det er meget forskelligt, hvordan det 
gribes an.  

• Ønske om at skolebestyrelsesmøderne ind imellem 
afholdes i Toksværd.  

• Tjenerne til Gallafesten kunne man godt have mere 
fokus på i forhold til deres arbejdsforhold. En af 
eleverne fik en brandvabel, fordi han var med til at 
lave noget i en frituregryde. Der var også 9. klasser 
der tilbød 8. klasser alkohol, det er ikke iorden. 

 
Medarbejdere 
 

• Klasserne i Toksværd er allerede flyttet, så de er hvor 
de skal være til næste år.  
H-klasserne er blevet sammenlagt i færre lokaler og 
med færre personaler, det giver lidt udfordringer. 
5R har lavet teater og musik, og det var virkelig godt.  
Fagfordelingen er ved at være på plads. 

• Der savnes opfølgning på pkt. om trafikale forhold.  
7. årgang skal på sejlskole for første gang i skolens 
historie. Det foregår ud fra Pouls Vig. Det glæder vi 
os til. 
Specialklasser har lige været på overnatningstur på 
Avnø. De har flået fasaner, lavet vildtgryde, besøgt 
en gård mm. Det er gået godt og de har et godt 
sammenhold. 
8. klasserne er i praktik i denne uge.  
På 9. årgang er der total flimmer på, der er meget at 
tænke på. Det er en fed tid, hvor der kommer mere 
fokus. 



Også ros til gallafesten fra personalet. At se 
fællesskabet sådan en aften er så fedt. 

Ledelsen 
• Vi er meget optagede af fagfordeling, prøverne og de 

nye elever der er på vej. 
• Personalets hjælpsomhed er stor både når der er ting 

der er behov for at få løst.  
             Det bliver man glad af.  
 

• Trivselsmålingerne er kommet, der er sket en 
markant positiv stigning igennem de seneste år. Det 
er vi mega stolte over.  

• Vi har til vores sidste VMED haft besøg af et firma, 
der har specialiseret sig i at lave beredskaber til 
skoler i forbindelse med brand, skoleskyderi etc. Dem 
indgår vi et samarbejde med. 

• På onsdag har vi turneringsdag for hele skolen.  
 

 Punkter til kommende møder 
 

• Rundvisning på afdeling Fensmark og afdeling 
Toksværd 

• Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 

• Årshjul, Mie og Stine laver udkast til drøftelse  

• Kantinen på skolen – leverer den varierende og sund 
mad jf. princip L 
 

 


